

日本问题研究

中国人文社会科学核心期刊(扩展版) 全国高校优秀社科期刊

ISSN 1004-2458
CN 13-1025/C

RCCSE中国核心学术期刊(扩展版) 中国科技论文在线优秀期刊
复印报刊资料重要转载来源期刊 河北省高校社科学报优秀期刊

日本问题研究

JAPANESE RESEARCH

RIBEN WENTI YANJIU



河北大学主办

第33卷 第4期

4

2019

第三十三卷

第四期

二〇一九年

日本问题研究

目 次

【日本国民性研究专题】

特约主持人：张建立

- 文化潜规则对日本外交决策的影响 张建立（1）
- 日本贵族的演变及对国民性的影响 李 卓，王 方（9）
- 日本国民性与“海上帝国”建设关系刍议 陈秀武（19）
- “文明开化”政策与明治日本国家“文明体”建构特点 李姝蓓（29）
- 当代日本女性的婚姻观浅析
——以近年来的三部热播日本影视剧为例 刘 冰（36）

【政治外交研究】

- 日本新年号“令和”及其政治考量 冯 晶（45）

【经济研究】

- 回眸日本平成30年财政改革之路 徐一睿（52）
- 日本法人税改革与经济效应分析 李晓乐，张季风（61）
- 亚洲开发基金构想：战后日本构建地区经济秩序的挫败 文阡箫（73）

编辑电子信箱

王 会：xbs5079412@163.com

李 颖：liying@hbu.edu.cn

孙 丽：sunli803@163.com

网络地址：<http://rbwtyj.hbu.cn>

公共邮箱：rbwtyj@126.com

特邀英文编辑：郭书彩

Contents

On the Influence of Unspoken Rules of Culture on Japanese Diplomatic Decisions
 ZHANG Jian-li(1)

The Evolution of Japanese Nobility and Its Influence on National Character
 LI Zhuo, WANG Fang(9)

On the Relationship Between Japanese Nationality and the Construction of “Maritime
 Empire” CHEN Xiu-wu(19)

“Becoming Civilized” Policy of Meiji Restoration in Japan and the Characteristics of
 National Civilization Construction LI Shu-bei(29)

An Analysis of Contemporary Japanese Women’s Concept of Marriage
 ——Examples from Three Japanese Film and Television Dramas in Recent Years
 LIU Bing(36)

An Analysis of the Reiwa Period and Its Political Considerations FENG Jing(45)

Looking Back on “Heisei” 30 years: The Trend of Japan’s Fiscal Reform
 XU Yi-rui(52)

An Analysis of Corporate Tax Reform and Economic Effects in Japan
 LI Xiao-le, ZHANG Ji-feng(61)

The Asian Development Fund: Failure of Postwar Japan’s Construction of Regional
 Economic Order WEN Qian-xiao(73)

万方数据